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Hej Klaus 

Som aftalt sender jeg her en beskrivelse af processen omkring opstart af en ny selvejende institution på Artillerivej 69, 

som vi forestiller os den. 

Vi (dvs. initiativgruppen/netværket Christianshavn Bryggen har indkaldt til en stiftende generalforsamling den 8. 

januar 2019 i Foreningen for ny selvejende institution på Artillerivej 69. Som du kan se af vedhæftede er dagsorden at 

beslutte vedtægter samt vælge en bestyrelse. 

Vi har udarbejdet et forslag til vedtægter (vedhæftet). Disse er i høj grad identiske med de vedtægter, som de øvrige 

selvejende institutioner i kommunen har. Dog er der indføjet en §3 stk.2b, ifølge hvilken den første bestyrelse vælges 

på den stiftende generalforsamling. Når der er indskrevet et vist antal børn, f.eks. 30% af de børn, der skal være i 

institutionen i alt, afholdes et forældremøde, hvor der vælges en forældrebestyrelse. Herefter bortfalder §3 stk.2b, og 

institutionen vil fungere som en almindelig 1-strenget selvejende daginstitution. 

Institutionen indgår i Netværk Christianshavn Bryggen. Netværket der er godt og velfungerende indbefatter de 

institutioner, der ligger som umiddelbare naboer til institutionen og både netværksbestyrelsen, ledernetværket og 

netværks-MED bakker op om etableringen af en ny selvejende institution. 

SPIA fungerer som sparringspartner for netværket og bestyrelsen i den indledende fase og vil efterfølgende være 

administrationsselskab for den nye institution. Bestyrelsen for institutionen kan dog opsige samarbejdet med SPIA 

med 3 måneders varsel til udløbet af et kvartal. 

I f.t. den tidlige opstart forestiller vi os at institutionen starter med en konstitueret leder, hvorefter bestyrelsen kan slå 

stillingen op og ansætte en leder. En leder i netværket har indvilget i at påtage sig opgaven som konstitueret leder, 

ligesom det øvrige ledernetværk bakker op og vil bistå vedkommende. SPIA vil som nævnt ovenfor være 

administrationsselskab og stå for løn, regnskab, budget, udarbejdelse af ansættelsesbeviser m.m. Vi mangler dog 

fortsat mere information om tidsperspektiv for den tidlige opstart - hvornår kan der ansættes leder og øvrigt 

personale, hvornår kan indretningen af pavillonerne og indkøb af legetøj, bleer mm. begynde, hvornår indskrives de 

første børn etc. - ligesom vi også ser frem til en drøftelse om hvordan budgettildelingen foregår i opstartsfasen samt 

hvilken løn en leder får i opstartsfasen. 

Hvis I har nogle spørgsmål eller kommentarer til ovenstående er I meget velkomne til at kontakte os, så vi sammen 

kan sikre at Børne- og Ungdomsudvalget har et fyldestgørende grundlag at træffe beslutning ud fra på deres næste 

møde. 

Vi har tidligere i processen nævnt at en udvidelse af en eksisterende naboinstitution kunne være en nødløsning, hvis 

det af den ene eller den anden grund ikke kunne lade sig gøre at nå at oprette en ny selvejende institution, men dette 

er som sagt kun tænkt som en nødløsning, så vi vil foretrække at I i første omgang forholder jer til det ovenfor 

skitserede forslag. 

For at undgå misforståelser og dobbeltarbejde skal vi anmode om at alle henvendelser går gennem mig. 

Med venlig hilsen 

Katrine Toft Mikkelsen 
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